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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Trafikken i Prinsessegade (2019-0168265)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte en henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen, Teknik-
og Miljøudvalget, Økonomiudvalget, Justitsministeren og Københavns Politi om de trafikale forhold i
Prinsessegade.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger ham til at skrive til Teknik- og Miljøforvaltningen,
Teknik- og Miljøudvalget, Økonomiudvalget, Justitsministeren og Københavns Politi om de
trafikale forhold i Prinsessegade, jf. afsnittet "Problemstilling".

Problemstilling

Medlemsforslag fra Katinka Haxthausen:

"Jeg foreslår, 

• at lokaludvalget beder Teknik- og Miljøforvaltningen om resultaterne af den seneste
trafiktælling.

• at lokaludvalget beder Teknik- og Miljøudvalget og Økonomiudvalget om at indfri løftet om et
evaluerende borgermøde om nedlæggelsen af busslusen, som blev givet på et borgermøde om
busslusen.

• at lokaludvalget beder justitsministeren og Københavns Politi forholde sig til taxaerne, der
holder ulovligt i Prinsessegade ud for Christiania.
Endnu engang så jeg en vending af en taxa som var på nippet til at forårsage en cykelulykke.
Kun fordi cyklisten var opmærksom og bremsede hårdt op, da taxaen vendte indover
cykelstien, skete der ikke noget."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget følger medlemsforslaget og bemyndiger ham til skrive og sende
henvendelsen til de nævnte parter.

Formanden gør opmærksom på, at den 24. juni 2019 bad Christianias Naboer lokaludvalget om at få
fat i trafiktællinger i Prinsessegade. Sekretariatet bad på den baggrund Teknik- og Miljøforvaltningen
om at sende resultaterne af den seneste trafiktælling i Prinsessegade til Christianias Naboer og
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lokaludvalget. Sekretariatet bad desuden forvaltningen oplyse, hvornår den næste trafiktælling
foretages.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden skriver til Teknik- og Miljøforvaltningen, Teknik- og Miljøudvalget, Økonomiudvalget,
Justitsministeren og Københavns Politi om de trafikale forhold i Prinsessegade, jf. afsnittet
"Problemstilling".

Beslutning
Lokaludvalget bemyndigede formanden til at skrive til Teknik- og Miljøforvaltningen, Teknik- og
Miljøudvalget, Økonomiudvalget, Justitsministeren og Københavns Politi om de trafikale forhold i
Prinsessegade, jf. afsnittet "Problemstilling".
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Træer ved Ørkenfortet (2019-0172817)

Indstilling

Ingen indstilling, da sagen blev forelagt mundtligt.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Jens Eskildsen, som blev forelagt mundtligt i lokaludvalgsmødet:

"Det fremgår af tillæg nr. 3 til lokalplan nr. 183 – side 30 i redegørelsen, at de tre eksisterende træer i
Strandgade skal erstattes af fem, nu syv, nye træer, der placeres på en række langs Strandgade for
at understrege gadens forløb og skabe en overgang  mellem det høje byggeri og den eksisterende
bebyggelse i Strandgade i overensstemmelse med den oprindelige landskabsplan.

Det er her de 23 fældede træer er omtalt i lokalplanen. Bygherren har erkendt, at der i stedet skal
plantes erstatningstræer. I kommunens brev af 18. juni 2019 står der dog ikke noget om størrelsen
på træerne, hvilken slags træer der plantes, hvornår de plantes og om de skal plantes i samme
størrelse bede som de 7 træer mod Strandgade. I lokalplanens § 8 stk. 8 står der, at der skal være
minimum 10 m2 bed pr. træ.

Jeg har tegnet et forslag til placering af 23 nye træer:

3 træer placeres ved Strandgade, 8 træer placeres mod havnen, 10 træer med samme placering som
de fældede træer mellem Ørkenfortet og Nordea og 2 træer langs Nordea-facaden. Det skal
bemærkes, at der ikke herved er taget stilling til, hvordan trafikken til og fra Ørkenfortet og interne på
grunden skal afvikles.

Jeg foreslår, at forslaget sendes til kommunen som svar på brev af 18. juni 2019, samt at
lokaludvalget beder om svar på størrelsen, træsorten, størrelse på bede og plantetidspunkt af
træerne."

En tegning med forslaget ses i bilaget.

Løsning

Ingen indstilling.

Økonomi

Side 4



Intet.

Videre proces

Ingen indstilling.

 

Beslutning
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kirsten V. Andersen om, at lokaludvalget tilkendegiver,
at det forventer, at der plantes træer af samme ælde og størrelse som de, der er blevet fældet.

 

Lokaludvalget godkendte forslaget, der fremgår af afsnittet "Problemstilling", med det tiltrådte
ændringsforslag.

Bilag
Træer ved Ørkenfortet
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